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Spørgsmål 

Er ministeren enig i med Joachim B. Olsen, når han i Debatten på DR2 den 25. oktober 

2018 siger, at »hvis du laver et system, hvor du smider guld på gaden, så skal du ikke være 

overrasket over, at der kommer nogen og samler det op. 

 

Svar 

Ift. kommentaren fra Joachim B. Olsen i Debatten på DR2 den 25. oktober så hæfter jeg 

mig ved hans udtalelse om, at det er forbryderen, der har ansvaret, og der var tale om for-

brydere med dårlig moral, som ville udnytte situationen. Det er jeg enig i. 

 

Samtidig er jeg enig i, at myndighederne har et ansvar for at sikre, at der ikke skabes en 

situation, hvor kriminelle får det indtryk, at det er nemt at svindle. Netop derfor har rege-

ringen styrket udbytteområdet markant siden 2015. 

 

Før 2015 var der ca. fem årsværk, som arbejdede på udbytterefusionsopgaven. I dag er 

der ca. 50 årsværk, som har til opgave at foretage kontrol, inden der sker udbetaling af re-

fusion af udbytteskat. Regeringen lægger på FFL19 desuden op til at prioritere yderligere 

ca. 433 mio. kr. henover 2019-2022 til udbytteområdet bl.a. til hjemførsel af svigsbeløb. 

 

Derudover er der etableret et nyt fagområde i Skattestyrelsen, Særlig Kontrol. Det betyder, 

at indsatsen mod organiseret økonomisk kriminalitet og international skatteunddragelse 

nu er samlet i ét enkelt område med egen direktør, der afspejler en opprioriteret og foku-

seret indsats på området.  

 

Alt i alt er vi markant bedre rustet mod svindel på udbytteområdet, end tilfældet var un-

der den tidligere regering. 
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